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- EEEEN@ ins.
Cc: @minvws.nl]
From: )
Sent: Tue 11/1 7/2020 10:43:09 AM

Subject: RE: 5 directies moeten nu bij elkaar gaan zitten over leefstijl encorona

Received: Tue 11/17/2020 10:43:10 AM

Is het handig dat [BE geinfomeerd wordt van onderstaand voornemen zodat ik daarna contact op kan nemen?!

Grt

van: EEE BEER. (ED) JERE mimo. i>

Verzonden: dinsdag 17 november 2020 10:44

2 BE (ED)SEEN0 inv.teinnl>

at het belangrijk is om Directie Zorgverzekering of Curatieve Zorg ook aan te haken. Omdat ik verwacht dat we

ook een draagvlakactie/lijn richting beroepsgroepen moeten uitzetten, om mensen die hulp nodig hebben op te vangen en door

te verwijzen (Gli, stoppen met roken, enz).
Zeker gezien de discussie over hun rol in preventie/leefstijl. Is dat overwogen?

Met vriendelijke groet,
DIRECTIE COMMUNICATIE

51.2e

512e

werkdagen: 5128

ministerie van Volksgezondheid, Welzijn en Sport

Nerigatcinsdag 1

17-2020 10:15

@ Minvws.ni>; EEE, 4EEFEB @minvws.ni>; EE 2.1.48

@minvws.nl>

Onderwerp: RE: 5 rio moeten nubij elkaar gaan zitten over leefstijl en corona

Hi EEE fijn dank!

Mag Van Ark in deze ook als bondgenoot van stas’ ? Zij vertegenwoordigt (ook) sport en heeft gisteren bv bij NOCNSF nog expliciet

de rol van sport benoemd (zie artikel in de VK van vanochtend: sport als onderdeel van de oplossing om de druk op de

ziekenhuizen weg te nemen).

Ik wil wel de rol van probleemeigenaar op me nemen. Dan moet ik even gekoppeld aan EES zodat ik eea kan oppakken.

Klopt mijn rijtje/ aanname wie de vertegenwoordigersin deze zijn van

: 5.1.2e I=
5.1.2e

van: iE IE EEHEEinves o>
Verzonden: dinsdag 17 november 2020 09:55

(EYSEEEED(EDAan: 1 5.1.2e ) <
5.1.2eg

RIS @minvws.nl>

Onderwerp: 5 Heats: Somme nu or alas gaan zitten over leefstijl en corona

Gisteren in Preventiestaf en vandaag weer in ochtendberaad besproken:



961602

IEEEEis in de lead om met 5 directies de hoofden bij elkaar te steken:

PG

VGP

Sport
Jeugd
DCO

Gisteravond heeft stas nog met Hugo gebeld (heb ik nog even op aangedrongen op verzoek van BEEZ). Hugo snapt het belang
en wil er ook echt iets mee. Maar hij kon nog niet inschatten of de persconferentie van vanavond het beste moment is. Dus dat

gaan we zien.

Ook in ochtendberaad besproken dat stas op dit traject echt Hugo als bondgenoot aangehaakt houdt. Als er goede ideeén uit het

overleg van de 5 directies komen, kan hij met Hugo samen op zoek naar extra geld. En gezien alle bedragen die voor corona

beschikbaar worden gemaakt, maken we vast best een goede kans op incidenteel geld. Maar eerst goede ideeén!

Wie van ons sluit aan bij dat overleg? Dat moet dan denk ik een probleemeigenaar zijn namens alle DCo collega’s die zich

hiermee bezighouden.

Als jullie contact hebben met EEE, kunnen jullie er dan ook even voor zorgen dat de staatssecretaris in die passage wordt

genoemd als eerstverantwoordelijke voor leefstijl- en preventiebeleid? Nu lijkt het net of die passage van Hugo zelf is.

Dank!

Van:BE I | 5.1.2 ) <EEB@minvws.nl>
Verzonden: dinsdag 17 november 2020 09:35

Aan: oreo; EEE EEE (EXER) JERErin.EEE HEEL5.1.2e @minvws.nl>

Onderwerp: RE: Witwrarg navremit irises Van Ark tijdens AO gisteren voor volgende covid kamerbrief

je kan dat het beste met [ESE aftikken. Hij is hoofd bijdrage brief.

Verzonden met BlackBerry Work

(www.blackberry.com)

Datum:

lS
17
fa. 2020 9:32 AM

Aan: RED)

@

minvws.ol>. JEKB

-

| @minvws nl>,

.
IEEE § : ik Joins o>. BET @minvws.nl>

Onderwerp: RE: Uitvraag nav Toezegging minister Van Ark tijdens AO gisteren voorSem covid¥en

Goeie ENED)
Draft brf in de maak.

Laterrr,BE2

van: ESET BE. GEER)EXE0 minvws.oi>
Verzonden: dinsdag 17 november 2020 09:25

:

Li minvws.nl>

OSrwalne RE: Uitvraag nav BR minister Van Ark tijdens AO ghiteron voormer nie covid kamerbrief

Moot!

Als ik het zo mn deze context lees, lijkt het wel (staat er niet) dat we ons met de de publiekscommunicatie met name op

zwaar overgewicht gaan richten. Dat kan tot kritiek leiden, omdatje dan gaan stigmatiseren. Moeten we de brief daar niet

een beetje op aanpassen?
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Zie ook deze column Trouw waarin dat goed wordt verwoord.

https://www.trouw.nl/wetenschap/een-gezonde-leefstijl-is-alleen-een-keuze-voor-degenen-die-het-zich-kunnen-
veroorloven~hb9d95716/

Zoals 1k het voor ogen heb, gaan we communiceren over leefstijl, hoofdboodschap. En als subboodschap: mensen die het

moeilijk vinden het zelf aan te pakken, kunnen naar huisarts voor hulp (stoppen met roken, gli, enz).

Verzonden met BlackBerry Work

(www.blackberry.com)

Datuyy
16 nov. 2020 3:06 PM

5.1.20

AEnl>, .§

EN 1nb, EE ml
Onderwerp: FW: Uitvraag navLoti minister Van Ark tijdens AO romvoor

-

volgende covid——

Ter info, Tussenstand brief corona incl leefstijl

Vorar—" 16 rr Me 2020 13:40

Parlementair PDC-19 4 A. ® minvws.er
Onderwerp: RE: Uitvraag nav Toezegging minister Van Ark tijdens AO gisteren voor volgende covid kamerbrief

oiIERIE<n EXEL
Dank voor het meedenken [EEE lijkt inderdaad de logische plek. Kopje nr. 16 gewarden in geel op pagina 37, nu inclusief

verwijzing naar toezing van MZS aan Kamerlid v. Esch.

Heb dit (eveneens in geel) toegevoegd aan opsomming met moties en toezeggingen aan het begin van de brief.

Succes!

Hg,

Verzonden: maandag 16 november 2020 13:06

Parlementair PDC-19 < @ Minvws.0b
Onderwerp: RE: Uitvraag nav Toezegging minister Van Ark tijdens AO gisteren voor volgende covid kamerbrief

pagERE«~ ENED

Hij kan op meerdere plaatsen maar ik zou hem meteen onder de kop ‘Andere onderwerpen’ zetten. EEE zou je in de tekst

ook even aan de toezegging van MMZS in het AO willen refereren? Dan hebben we die meteen afgedaan!

Groet [EXEC
van: |EEEEEIEED) HEEo ninvws n>

Verzonden:a

a
16 november 2020 12:53

cc: BEEN BRED
i

nix; |EX0 A 5.1. a,

i

7 Ns i20f Nl 5.1.2¢ |
@ minvws.nl>; Dienstpostbus Team
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parlementair PDC-19<A© (nir1vvs.l>
Onderwerp: RE: Uitvraag nav Toezegging minister Van Ark tijdens AO gisteren voor volgende covid kamerbrief

HaEE

Dank hiervoor! Vanuit ons het verzoek om je bijdrage in de brief op te nemen, zie bijlage. Graag niet in bullits, maar als

doorlopende tekst. Graag zelf even nagaan welke plek in de brief het beste werkt en de tekst markeren, dan kunnen we het

makkelijk terugvinden.

Dank alvast!

Verzonden: maandag 16 november 2020 12:33

5.1.2e

@minvws.nl>

@ minvws.nl>;BEE ) @minvws.nl>; [5.120 1} | 5.1.2¢
JERE6 minvws.n!minvws.nl>; ¥

@ minvws.nl>

Onderwerp: RE: Uitvraag nav Toezegging minister Van Ark tijdens AO gisteren voor volgende covid kamerbrief

geste [NER] XEN
IEEEZ heeft gevraagd om jullie voor 14:00 vandaag een passage voor de coronabrief van deze week te sturen. Bij deze, zie

hieronder, de passages zijn afgestemd met DVGP en DCO.

Er is ook een toelichting opgenamen voor eventuele nota. In de bijlage vinden jullie ten overvioede nog de brief waarop in deze

passage wordt gereageerd.

Hoop dat jullie er mee uit de voeten kunnen.

Hartelijke groet,
512

Toelichting:
Alle drie de VWS bewindspersonen hebben van een grote groep medici, wetenschappers en bestuurders een brief

gekregen met een urgent verzoek tot een leefstijlcampagne tijdens de COVID-19 pandemie. Voor bredere

maatschappelijke support is de website www.leefstijlencorona.nl opgezet.

Uit contact met | EN BE. aanjager van dit geheel, bleek dat zij tevreden is als Minister President Rutte

tijdens zijn persconferentie niet alleen zegt dat je 1,5 m afstand moet houden en handen moet wassen, maar ook:

zorg goed voor jezelf, beweeg iedere dag minimaal een half uur en eet gezond. Liefst met en verwijzing naar een

website met tips.
Door artsen wordt gesignaleerd dat tijdens deze COVID-19 pandemie overgewicht of ernstig overgewicht (obesitas)
tot een ernstiger beloop van COVID-19 |eidt, onder meer via bijkomende aandoeningen (diabetes, hart- en

longziekten en trombose), maar met name door een chronisch minder goed functionerend immuunsysteem.
In Nederland heeft ruim de helft van de volwassenen overgewicht en 15% zelfs obesitas.

Een gezonde leefstijl (gezonde voeding, voldoende beweging, slaap en ontspanning, stoppen met roken en alcohol

matigen) kan al binnen enkele weken het immuunsysteem versterken. Dit geldt ook voor mensen met een normaal

gewicht.
Indien meer mensen een milder beloop van COVID-19 hebben, zal de druk op de ziekenhuizen afnemen.

Een gezonde leefstijl bevordert niet alleen de lichamelijke conditie, maar heeft ook bewezen positieve effecten op het

mentale welzijn.
Mensen kunnen zelf aan de slag om stappen te zetten naar een gezondere leefstijl, naast de huidige maatregelen
handen wassen, 1,5m afstand houden etc.

In de brief wordt de gecombineerde leefstijlinterventie (GLI) genoemd om een handelingsperspectief te bieden aan

mensen die aan de slag willen met het verminderen van hun overgewicht.
VWS werkt met diverse stakeholders aan het ontwikkelen van een communicatiestrategie voor de GLI. Op die

manier proberen we potentiele deelnemers en huisartsen meer bekend te maken met de GLI en het aantal

deelnemers te vergroten.

In de brief van de groep artsen, wetenschappers en bestuurders wordt opgeroepen om ten eerste leefstijladviezen

(zorg goed voor jezelf) veel nadrukkelijker in de landelijke COVID-19 campagne mee te nemen, naast de oproep

afstand te houden etc. In uw TK-brief omarmt u deze oproep en zegt u toe de communicatie hierover te versterken.
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Door leefstijl mee te nemen in adviezen van Minister de Jonge en de MP in bijvoorbeeld de persconferenties kunt u dit grote
kracht bij zetten: ‘Wasje handen, houd 1,5 meter afstand en blijf fit.

Daarnaast roept de groep artsen in hun brief op om ook op lange termijn meer in te zetten op leefstijl. Met het NPA

wordt al ingezet op de 3 thema’s die verantwoordelijk zijn voor zo'n 30% van de ziektelast, tw: roken, alcohol en

overgewicht.
Belangrijk dat deze inzet de komende jaren zal worden voortgezet. Hierover ontvangt u nog separaat een nota.

[ole] lel:Tel

Gr,

var: BEE. IE (30) SEEM minus.
Verzonden: vrijdag 13 november 2020 14:48

@minvws.nl>;BE 5.1.2e
§

Onderwerp: Uitvraag nav Toezegging minister Van Ark tijdens AQ gisteren voor volgende covid kamerbrief

Urgentie: Hoog

Ha collega’s,

Zie onderstaande mailwisseling over toezegging MMZS t.a.v. Coronabrief van komende week. Willen jullie daar naar kijken en

indien mogelijk teksten aanleveren? Deadline is maandag 14u bij PDC dienstpostbus enECE ee]
Groet,

512e
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Verzonden: vrijdag 13 november 2020 10:35

1 GEDSEE@ minvws n>; IEREDNEERIEAED)
@minvws.nl>

: ) minvws.nl>;
El, a

(BEN) <BEAEiIl @ minvws.nl>

Onderwerp: Toezegging minister Van Ark tijdens AO gisteren voor volgende covid kamerbrief

Urgentie: Hoog

HaIKE<r EEE)
Vanuit MEVA was gisteren het AO Arbeidsmarkt met Tamara van Ark. Daar kwamen een tweetal random onderwerpen aan bod,

namelijk enerzijds een artikel van Follow the Money, waarin werd geconcludeerd dat vrijgevestigde artsen goed geld verdienen

met het afnamen van testen en de coronacrisis

lk schat zo in dat het eerste punt bij CZ/team testen ligt en

het tweede punt bij VGP. Zouden jullie de toezeggingen kunnen doorgeleiden aan de juiste personen?

Dank!

Groeten,

van: [ED IE. GB EEE minvws n>
Verzonden: vrijdag 13 november 2020 10:16

) minvws.nl>;

) minvws.nl>

Onderwerp: Toezegging minister voor volgende kamerbrief

a IEEEED

Gister in het AO arbeidsmarkt heeft de minister toegezegd dat zij in de volgende coronabrief zal ingaan op een artikel van Fallow

the Money. De Partij van de Dieren heeft een reactie gevraagd op het artikel waarin wordt geconcludeerd dat vrijgevestigde
artsen goed geld verdienen met het afnemen van testen en de coronacrisis.

Daarnaast vroeg Van Esch of het kabinet een reactie kan geven in de volgende coronabrief op de oproep van artsen om meer

aandacht te besteden aan gezonde leefstijl. De minister heeft hierbij toegezegd dat, mits hierover iets te melden valt, dat zij dit

zou meenemen in de brief.

Zou jij deze toezegging kunnen doorgeleiden naar de coérdinatoren van de coronabrief? [NIGER Zij weet goed
hoe het zit met het vastleggen van toezeggingen. Maar omdat de volgende brief al snel is, is het denk ik toch wel goed om dit

ook alvast via jou uit te zetten. Denk je niet?

Groet


